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KI VEZET?
AZ ORBÁN-KORMÁNY SZABADNAK ÉS FÜGGETLENNEK 
KIÁLTJA KI MAGÁT, HOLOTT MINDENBEN KISZOLGÁLJA 

AZ EU ÉS A NATO ÉRDEKEIT. CSAK AKKOR LESZÜNK 
ÖNÁLLÓAK, HA MAGYARORSZÁG, A MAGYAR LAKOSSÁG 

SZEMPONTJAI ÉRVÉNYESÜLNEK.
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BALSZEMMEL
Thürmer Gyula

MI A BAL SZEMÜNKKEL NÉZÜNK A VILÁGRA. ÍGY SOK MINDENT ÉSZREVESZÜNK, 
AMIT CSAK A JOBB SZEMÜNKKEL NEM LÁTNÁNK. MÁSKÉNT IS LÁTJUK 
A VILÁGOT, MONDJUK ÚGY, BALSZEMMEL. EZUTÁN MINDEN SZÁMUNKBAN 
ELMONDJUK, MIKÉNT IS LÁTJUK AZ ÉPPEN ESEDÉKES ESEMÉNYEKET A SAJÁT 
POLITIKAI ÉRTÉKÍTÉLETÜNK ALAPJÁN, BALSZEMMEL. 

AMERIKÁNAK
MINDENT SZABAD?

Tudják mit, ne foglalkozzunk ma 
politikával! Nem tudom, szokták-e nézni 
az NCIS-sorozatot? Tudják, ez az a fi lm, 
amely az amerikai haditengerészeti 
bűnüldöző szolgálat életét viszi el 
Földünk minden lakójához. Az amerikai 
fi lmekből már kiválóan ismerjük az 
amerikai bíróságokat, a rendőrséget, sőt 
már a katonai igazságügyi szolgálatról 
(JAG) is mindent tudunk. Hova lenne 
a műveltségünk, ha pont az NCIS-ről 
nem tudnánk semmit? Kérem szépen, 
ezek „American values”, azaz amerikai 
értékek, mint például a hálaadási pulyka, 
a baseball vagy éppenséggel a Jefferson-
féle alkotmány.

Na, de ma semmi politika! Ha valaki 
e fi lm után nem akar az USA-ban élni, az 
egy szánalomra se méltó senki a múltból, 
vagy hülye. Az USA-ban működik ugyanis 
a világ legjobb, sőt legbecsületesebb 
rendszere. Persze, ott is vannak korrupt 
hivatalnokok, hataloméhes őrültek, 
gyilkosok, drogosok, terroristák, de a 
rendszer, az amerikai demokrácia, és 
persze Leroy Jethro Gibbs különleges 
ügynök mindent megold. Ahol pedig 
ilyen önjavító rendszer van, ott ne gondolj 
forradalomra, mert nincs rá szükség!

Aki azt mondja, hogy Amerikában 
bántják a nem fehér bőrűeket, az elve temült 
hazudozó, kommunista, terrorista, vagy 
orosz ügynök. Igaz, a fi lm első évadját 
nézve már majdnem azt hittem, hogy 
valami baj van Amerikában. Az történt 
ugyanis, hogy az első szereplők között 

nem volt néger. Illetve, hogy is mondhatok 
ilyen csúnya szót?! Afroamerikai, az 
nem volt. Annak pedig lennie kell! 
Az elnök mögött a sajtótájékoztatókon, 
a fi lmekben, mindenütt. Ja, és persze, 
lennie kell latin-amerikainak, kínainak, 
homoszexuálisnak, és valamelyik szereplő 
előbb vagy utóbb rákkal fog küzdeni. 
Aztán a problémám me goldódott, mert a 
fi lmbéli Vance igazgató fekete, pardon, 
afroamerikai.

És van itt még valami, amit el kell 
mondanom, bár ez mifelénk tabutéma. 
A főszereplők egyike, a csinos Ziva 
ügynök Dávid-csillagot hord a nyakában 
és a forgatókönyv szerint ezt – ha kell, ha 
nem – mutogatja is. Aztán megtudjuk, 
hogy ő valójában Izrael állampolgára. 
Az ellentmondásos helyzetre a fi lm 
szerzői is rájöhettek, mert később kiderül, 
hogy Ziva az izraeli titkosszolgálat 
összekötője. Aztán tovább fi nomítják a 
sztorit, így végül a gyilkolásra kiképzett 
és több arab terrorista megölésében részt 
vett szexis zsidó lány amerikai útlevelet 
kap. Hát nem szép?

Ja, és itt van az amerikai világ-
szemlélet, sőt közfelfogás, ami csak úgy 
dől a fi lmből! Nem tudom, észrevették-e: 
az NCIS emberei úgy intézik ügyes, 
de inkább bajos dolgaikat Mexikóban, 
Franciaországban, Latin-Amerikában, 
Irakban, Afganisztánban, mintha azok 
nem is lennének független államok. 
Vagyis: Amerikának mindent szabad!

Kérem, ne mondják el senkinek! Van 
egy rossz szokásom: néha elalszom a 
fi lmeken, még az NCIS-en is. Aztán 
felébredek, és Obamát hallom, amint 

éppen Szíria bombázását hirdeti meg. 
Na, ja, Amerikának mindent szabad! 
Öt perc múlva Netanjahu hívja fel az 
izraeli hadsereget a palesztin terroristák 
elleni harcra, a jó öreg John Kerry pedig 
mosolyog hozzá. Bizony, Amerikának, 
és legjobb barátjának mindent szabad! 
Nagyjából, mint Ziva ügynöknek.  

Az NCIS jó fi lm, profi k csinálták. 
Ügyesen építik be az agyunkba, hogy 
ez a világ rendje. Amerika a demokrácia 
letéteményese, a szabad világ védel-
mezője. Nincs abban semmi, hogy nekik 
mindent szabad. Aki ezt elfogadja, 
annak nem lehet baja. Aki nem, azt meg 
terroristának nyilvánítják. Azokat pedig 
törvényen kívül lehet helyezni, mint a 
középkorban a hitetleneket, és minden 
lelkiismeret furdalás nélkül le lehet őket 
lőni. Mint az NCIS-ben.

A milliárdos csokigyáros Porosenko 
valami ilyesmit kért a NATO vezetőitől a 
kelet-ukrajnai népfelkelők elleni harcban, 
akiket ő csak terroristának tekint. 
A NATO vezetői pedig rábólintottak, s 
közben folyamatosan a politikai megoldás 
szükségességéről prédikáltak. A NATO 
egyébként nagyon rendes. Közölték, hogy 
a NATO nem ad fegyvert Porosenkonak, 
de ha egyes NATO-tagállamok adnak, az 
helyes, erkölcsös és főleg „összhangban 
van a közös értékekkel”.

A mi Orbánunk pedig sietett kijelenteni, 
hogy a NATO-csúcs határozatai jelen-
tősen megnövelik Magyarország bizton-
ságát. Semmi olyat nem kért az USA, ami 
nem lenne jó nekünk. A pápai NATO-
bázison még több NATO-katona lesz! Na 
és? Ez kész nyereség! Többet költhetünk 
fegyverkezésre! Ez is nagyon jó, hiszen 
most már Európa legjobban fejlődő 
országai között vagyunk, pénz lesz itt 
annyi, mint a pelyva. 

Orbán bízik abban, hogy ha egyszerre 
lép az USA-val, talán rétest nem kap 
estére, de legalább itthon nem szólnak 
bele a dolgaiba, és a keleti nyitásnak 
sem tesznek keresztbe. Bizony, bizony, 
nem árt néha Kelet felé is nézni. Ugyanis 
Amerikának sem szabad mindent. 

 THÜRMER GYULA
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HÉTBŐL-HÉT
  MIT GONDOL A MUNKÁSPÁRT?
RÖVID HÍREK – RÖVID KOMMENTÁROK

 

1. Gyurcsány Ferenc múlt kedden Békéscsabán azt mondta, hogy 
nem lesz áttörés október 12-én, amikor majd ott ülnek a tévék előtt, 
továbbra is narancssárga lesz az ország nagyobbik része.

Munkáspárt: Igen, így lesz valószínűleg, és Gyurcsány Ferencnek ezzel 
nem is lesz semmi gondja. Gyurcsány a tőkés rezsim visszataszító 
terméke, megél belőle, s bár milliárdokon ül, hajhássza a milliókat, 
de ha az érdek úgy kívánja, ezüstpénzekkel is kiegyezik. Gyurcsány 
– ahogyan egyetlen, magát baloldalinak hazudó politikus – sem 
akar változtatni a dolgokon, nem akar élhető életet teremteni az 
embereknek, csak szeretne annyit lopni, mint a fi deszesek. Vagy 
többet, úgy, mint „fénykorukban”. Lebuktak. Azért marad a 
narancssárga.

2. A kanadai kormány bejelentette, hogy a Cseh Köztársaság és Irak 
között hadászati légihidat hoz létre. A kanadai légierő a Cseh 
Köztársaságból kelet-európai gyártmányú lőfegyvereket fog 
szállítani az iraki biztonsági erők számára azért, hogy a polgári 
lakosságot megvédjék az Iszlám Állam támadásaitól.

Munkáspárt: Kanada beszállt az iraki buliba. A kanadai légierő CC-
130J és CC-177 típusú gépei már szeptember 12-én 228 tonna 
lőfegyvert szállítottak Irakba Csehországból. Kanada óvatos: ő csak 
a szállító. Kevesebb pénzt is keres, mint az USA, de kinek-kinek 
tisztességtelensége mértékében. A fegyver –úgy tűnik – cseh, vagy 
ki tudja, hogy melyik más kelet-európai államból származik. Talán 
Magyarországról? Sosem fogják bevallani. 

3. A demokrácia, a jogállamiság és az alapvető jogok magyar országi 
helyzetéről szervezett meghallgatást múlt kedden az Európai 
Parlament liberális frakciója Strasbourgban.

Munkáspárt: Mindez nagyon szép. Nagyon európai. Nagyon civil-
párti. Tapsolnánk is, ha nem lenne egy örök kérdés: mikor érdekli 
a liberálisokat a salgótarjáni vagy miskolci melós? Mikor kérdezik 
meg, hogy vele mi van? Kérdezik… Mert szavakat csépelni sokkal 
egyszerűbb, mint valós problémák megoldásában részt venni. Tenni a 
dolgozó emberért ezek soha és semmikor nem fognak.

4. Az autóbusz-gépkocsivezetők korkedvezményes nyugdíjának 
megtartását kéri a szaktárcától a Közlekedési Munkástanácsok 
Szövetsége; levelüket kedden juttatták el a Nemzetgazdasági 
Minisztérium foglalkoztatásért felelős államtitkárához. 
A szövetség szerint a Volán vállalatoknál a korkedvezményes 
nyugdíj létjogosultságát az eddig elvégzett vizsgálatok, felmérések 
egyértelműen igazolták: a szakértői vizsgálatok az autóbusz-
gépkocsivezetők egészségkárosodását, pszichikai túlterheltségét 
állapították meg.

Munkáspárt: Ahogyan a többi korengedményes nyugdíjas hivatás 
esetében, egyetlen kulcsszót súgnánk az illetékeseknek: 
közbiztonság. Értjük, hogy cinikus munkaadóként teljesen mindegy, 
hogy szerencsétlen sofőr hány hajnalt és éjszakát vezetett át, 

stresszelt és aggódott a felügyeletére bízott emberek és járművek 
miatt. Akkor nem lesz mindegy, ha valaki, aki egyszerűen csak (túl)
koros, önhibáján kívül veszélyezteti az utazókat és a közlekedésben 
résztvevőket. Leverik a buszvezetőn? Hát persze. De most nyugodtan 
el lehet kezdeni tisztázni: ki a felelős?

5. A Magyar Posta fejlesztéseinek köszönhetően kártyás vásárlásként is 
elszámolhatja a vállalat a bankkártyahasználatot, így már idén ingyen 
fi zethetjük be kártyával a sárga csekket. Ezzel óriási mértékben 
csökkenhet a lakosság készpénzigénye, hiszen az összes pénzügyi 
tranzakció 29 százaléka postai készpénzfi zetési megbízáson történik.

Munkáspárt: Ennél nagyobb mellébeszélést ritkán látni. Idáig egészen 
konkrétan meglopták azt, aki kártyával fi zetett a postán, olyan 
kártyahasználati díjat kérve, ami köszönő viszonyban sem volt 
a tranzakcióval. Lehet, hogy a Magyar Postának ennyire gyenge 
kapcsolatai voltak a pénzintézetekkel, de ha ez így van, azt már 
régen meg kellett volna kérdezni, miért is… De ez is jó választási 
fogás, a rezsicsökkentés után már a postán is szembesülhetünk 
majd szépséges feliratokkal: a kormány elintézte, hogy díjmentesen 
használjunk bankkártyát. Hogy ez a sarki boltban miért ment eddig is 
simán, nos, arra boruljon a fejlesztés radírja.

6. Lehet-e fi zetőssé tenni az orvosi ellátást azoknak a betegeknek, akik 
nem az adott egészségügyi intézmény körzetéből érkeznek? – hangzott 
a VS.hu kérdése Zombor Gábor egészségügyi államtitkárhoz, miután 
a múlt héten egy szakmai konferencián a híradások szerint arra 
biztatta a kórházvezetőket, hogy kérjenek pénzt azoktól, akik az 
ellátási területükön kívülről érkeznek. Az államtitkár válasza most 
az volt, hogy „ez egy olyan kérdés, amely furcsán szabályozott”. Mint 
mondta, foglalkozni kell vele, újra fogják szabályozni.

Munkáspárt: Van az a kérdés, ami nem lehet „furcsán szabályozott”. 
Ilyen például az életünk, az egészségünk. Ez mindennél fontosabb. 
Teljesen mindegy, hogy rokont látogatunk Békésből Somogyban, az 
orvos azért van, hogy tegye a dolgát. Bárhol, bármikor, már csak azért 
is, mert egyébként úgy a nagy állampénztárba egyébként is „bedobtuk 
már a zsetont” egészségügyi járulék címszó alatt, következésképp jár 
nekünk az ellátás. Vagy ez a legújabb „félkarú rabló”?

7. Behajtja a Nemzeti Adó- és Vámhivatal azokat a kampány pénzeket, 
amelyeket az áprilisi országgyűlési választáson induló jelölteknek, 
pártoknak kellett volna visszafi zetniük, s az érintettek még nem 
tették meg.

Munkáspárt: Mi nyugodtan alszunk. Nem csaltunk, nem „játszottunk”, 
becsületesek voltunk. Nem kereskedtünk aláírásokkal sem. 
A Munkáspárt tagjai kint voltak a tereken, utcákon, esőben és szélben. 
A magyar választási rendszer mérhetetlenül ostoba, haszonlesést 
támogat, akinek több pénze van, az lehet „demokrata”. Tolvaj 
demokrácia ez, amit csak mi akarunk és tudunk megváltoztatni. 
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BALOLDAL, EGYENLŐ MUNKÁSPÁRT

„Mi vagyunk az egyetlen baloldali párt. És ez most nem propagandafogás. Nézze meg, mit csinál az MSZP, a DK, meg a 
többiek! Halvány elképzelésük sincs az emberek valós gondjairól. A vezetőik hiteltelenek, hovatovább nevetségesek. Ezért 
fontos üzenet az, hogy mi vagyunk az egyetlen baloldali párt” – Thürmer Gyula, a Munkáspárt elnöke kendőzetlenül beszél 
a pillanatnyi politikai helyzetről A Szabadságnak adott interjújában.

– Thürmer Gyulát az elmúlt hetekben többet láttuk a pesti 
utcákon, mint a pártközpontban. Személyesen gyűjtötte a 
választási ajánlásokat. Mit látott a pesti utcán?
– Gyűjtögetve az ajánlásokat, két hét alatt kiismertem magam 
a női divatban. A nők 90 százaléka nadrágban jár, a szoknya 
mintha eltűnt volna. Pedig nem csúnyák a nők szoknyában! 
A másik, amit megfi gyeltem: a fi atalok zöme se lát, se hall. 
A fülükben fülhallgató, a kezükben okostelefon, és csak mennek 
és mennek. De komolyra fordítva a szót: a pesti utca szomorú. 
Az emberek gondterheltek. Persze, van, akinek jól megy. Álltam 
a Népszínház utca sarkán a McDonalds előtt. Az sose üres, 
pedig drága. De a többség nem oda jár. 

– Mit mondanak az emberek? 
– Az embereknek ma sok minden hiányzik, de leginkább azt 
fájlalják, hogy nincs hol elmondani a gondjaikat. Senki se 
kíváncsi az emberek valóságos életére. Arról nem is beszélve, 
hogy az egyes ember sorsa senkit se érdekel, se a Fideszt, se 
a parlamenti pártokat. A választók úgy általában, igen. De az 
egyes ember, az nem. Én két héten keresztül hallgattam az 
embereket. Nem először, nem utoljára. Nagyon jól tudták, 

hogy nem tudok lakást, munkát adni nekik, de értékelték a 
Munkáspárt őszinteségét, és azt, hogy meghallgatjuk őket. 
A Munkáspártból sokan gyűjtöttek ajánlásokat az utcákon, 
úgyhogy jogosan mondom: a Munkáspárt gazdagabb lett, és 
a pártot többen ismerték meg ily módon, mint korábban. Ez 
nagyon fontos!

– Hogy értékeli az ajánlásgyűjtést?
– A Munkáspárt sikeresen dolgozott. Köszönet minden 
szervezetünknek, minden tagunknak és támogatónknak! Jobb 
eredményt értünk el, mint 2010-ben. Négy éve a Munkáspártnak 
219 jelöltje volt, 2014-ben már 501. Ez nagy előrelépés. Négy 
éve csak Nógrádban volt megyei listánk, most Nógrád mellett 
Jász-Nagykun-Szolnok megyében és Fejér megyében is sikerült. 
2010-ben 5 polgármester-jelöltünk volt, ma pedig 12. Olyan 
nagyvárosokban is tudtunk polgármester-jelöltet állítani, mint 
Szolnok, Miskolc, Debrecen, Salgótarján. Budapesten pedig 
Csepelen és a Kőbányán. Ez is nagyon nagy dolog!

– A fővárosnál maradva, miért nem sikerült a főpolgármester-
jelölt megállítása?
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„A MUNKÁSPÁRT SIKERESEN DOLGOZOTT. KÖSZÖNET MINDEN 
SZERVEZETÜNKNEK, MINDEN TAGUNKNAK ÉS TÁMOGATÓNKNAK! 

JOBB EREDMÉNYT ÉRTÜNK EL, MINT 2010-BEN. NÉGY ÉVE A 
MUNKÁSPÁRTNAK 219 JELÖLTJE VOLT, 2014-BEN MÁR 501. EZ NAGY 

ELŐRELÉPÉS. NÉGY ÉVE CSAK NÓGRÁDBAN VOLT MEGYEI LISTÁNK, 
MOST NÓGRÁD MELLETT JÁSZ-NAGYKUN-SZOLNOK MEGYÉBEN 
ÉS FEJÉR MEGYÉBEN IS SIKERÜLT. 2010-BEN 5 POLGÁRMESTER-
JELÖLTÜNK VOLT, MA PEDIG 12. OLYAN NAGYVÁROSOKBAN IS 

TUDTUNK POLGÁRMESTER-JELÖLTET ÁLLÍTANI, MINT SZOLNOK, 
MISKOLC, DEBRECEN, SALGÓTARJÁN. BUDAPESTEN PEDIG CSEPELEN 

ÉS A KŐBÁNYÁN. EZ IS NAGYON NAGY DOLOG!”

– Mondok valamit: négy éve meg se próbáltunk jelöltet állítani. 
Most legalább megpróbáltuk. Én ezt tartom a legfontosabbnak, 
és ennek örülök is. Aminek nem örülök, hogy majdnem sikerült 
ugyan, de a végén nem sikerült. Leadtunk 6313 ajánlást. 
A választási szervek 4848 ajánlást fogadtak el. Bántóan kicsi 
hiánnyal, de elcsúsztunk! A fellebbezés után is 152 ajánlás 
hiányzott.

– Nem lehet szó arról, hogy a tőkés hatalom akadályozta meg a 
Munkáspárt indulását?
– Nézze, Magyarországon sokan vannak, akiket zavar a 
Munkáspárt erősödése. Azt is el tudom képzelni, hogy szigorú 
szemmel nézték a mi ajánlásainkat. Azzal azonban ne áltassuk 
magunkat, hogy a tőkés hatalom nem engedte az indulásunkat! 
Lehet, hogy egyszer ez is bekövetkezik, de most nem ez 
történt. A budapesti szervezeteink nem gyűjtöttek eleget, 
és nagyon sok volt a rossz, hibás papír. Mindezek ellenére 
köszönet mindenkinek, aki gyűjtött, főleg a zuglóiaknak, 
kőbányaiaknak, csepelieknek, újbudaiaknak. A feladatunk is 
világos: Budapesten meg kell erősítenünk a pártot, ha törik, ha 
szakad!

– Hogyan jellemezné ma a Munkáspárt helyét a magyar politikai 
palettán?
– Mi vagyunk az egyetlen baloldali párt. És ez most nem 
propagandafogás. Nézze meg, mit csinál az MSZP, a DK, 
meg a többiek! Halvány elképzelésük sincs az emberek valós 
gondjairól. A vezetőik hiteltelenek, hovatovább nevetségesek. 
Ezért fontos üzenet az, hogy mi vagyunk az egyetlen baloldali 
párt.

– A parlamenten kívül mi vagyunk a legerősebbek. Ezt mutatta 
az áprilisi választás is, és a mostani jelöltállítás is.
– Országos párt voltunk és vagyunk. Jelen vagyunk a magyar 
belpolitikában. Ezt nem mindenki mondhatja el magáról. 
Természetesen mindez csak korlátozottan igaz, de igaz. De nem 
szabad elfelejteni, hogy rengeteg gondunk is van.

– Milyen esélyeket lát az október 12-i választásokon?
– Mit hozhat október 12-e? Csodát ne várjunk! A magyar 

társadalom helyzete nem változott meg gyökeresen. Egyre több 
embernek nem tetszik az, ami ma van, de nem rohamozzák meg 
a parlamentet. Az elégedetlenség inkább abban fog kifejeződni, 
hogy nem mennek el szavazni.

Ami bennünket illet, kemény munkával több helyen olyan 
pozíciókat építettünk ki, ahonnan van reális esély a bejutásra. 
Mondok néhány példát. Borsodbótán Gulyás János 25 éve 
munkáspárti polgármester. Bízunk benne, hogy most is őt 
választják meg. Szolnokon, Törökszentmiklóson, Karcagon, 
Miskolcon erős városi listánk van. Ezeken a helyeken reális az 
esélyünk. Van esélyünk Salgótarjánban és Balassagyarmaton 
is, vagy éppenséggel Budapesten, Kőbányán, vagy például 
Orosházán, Makón. Bízhatunk abban is, hogy Magyarcsanádon 
továbbra is képviselő lesz Popa György, és Dull Norberttől is 
sokat várunk Tiszaburán. Jó lehetőséget kínálnak a megyei 
listák is. Természetesen minden a választókon múlik. 

A választások végső értékelését október 19-én, a Központi 
Bizottság ülésén fogjuk megadni. Reméljük, hogy sok minden 
jóról adhatunk majd jelentést.

– Térjünk át egy kicsit más vizekre! Ön szerint mi történik 
Ukrajnában?
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– A nyugat kreált Ukrajnában egy olyan politikai garnitúrát, 
amely hajlandó az ő érdekeiket szolgálni. Ez a Porosenko-
féle társaság. Az ukrán vezetés szélsőségesen nacionalista, 
jobboldali, sőt fasiszta. Ukrajna keleti tartományai nem fogadták 
el az erőszakos ukránosítást, lévén, hogy többségük orosz. Ezért 
fellázadtak a központi hatalom ellen. A keleti tartományok 
népfelkelőinél azonban mást is lehet látni. Számukra a kérdés 
nem csupán az, hogy így vagy úgy oroszok maradhassanak. A 
kérdést egyre inkább úgy vetik fel, hogy Ukrajna dolgozóinak 
nyomorát, a nemzetek közötti gyilkos háborút csak egy módon 
lehet megállítani, egy igazságos, dolgozói-népi társadalom 
megteremtésével. Vannak, akik a Szovjetunió visszaállítását 
akarják. Ukrajnában tehát sokkal többről van szó, mint amiről a 
magyar média beszél.

– Az ukrán kormány, amellyel az Orbán-kormány 
jóban van, úgy szabta át a választókerületeket, 
hogy a kárpátaljai magyarok véletlenül se 
kerüljenek be a parlamentbe. Mit tesz a magyar 
kormány ez ellen?
– Semmit! Pontosan ez mutatja az Orbán-
kormány ellentmondásosságát. Támogatja az 
„egységes Ukrajna” jelszavát. Miért akarja 
ezt a nyugat? Azért, mert ők is attól tartanak, 
hogy Ukrajnában olyan társadalmi változások 
indulhatnak el, amelyek megingathatják az 
európai kapitalizmust. Az EU és a NATO-
országok fegyvert adnak Porosenkonak, hogy 
gyilkolja le az ellenállókat, és fojtson el minden 
tőkeellenes akciót.

Magyarország érdeke ennek pont az 
ellenkezője lenne. Föderációvá alakítani 
Ukrajnát, amelyben a magyaroknak autonómiája 
lenne. Orbán ezt egyszer szóba hozta, de nagyot 
koppintottak a fejére, és azóta csend van.

A magyar dolgozó érdeke az lenne, hogy az ukrán dolgozó 
tömegek dönthessenek saját sorsukról, megerősödjenek, és így 
objektíve segítsék a tőkés rend elleni harcot Európában.

– Mi a baja az EU-nak és az USA-nak Oroszországgal, hiszen ez 
már nem a Szovjetunió?
– Éppen ez az! Az erős Oroszország akkor is zavarja az EU-t 
és az USA-t, ha ott szocialista rendszer van, akkor is, ha 
ott kapitalizmus van. Nekik Jelcin volt a jó, aki mindenben 
lefeküdt a nyugatnak. Putyin zavarja őket, mert a maga útját 
járja. Az USA és az EU abban értenek egyet, hogy Putyint 
meg kell „rendszabályozni”, nem szabad engedni Oroszország 
erősödését. Ebben van egyetértés, a hogyanban viszont nincs. 
Obama gyorsan le akar számolni Putyinnal, és a katonai erőre 

„A NYUGAT KREÁLT UKRAJNÁBAN EGY OLYAN POLITIKAI 
GARNITÚRÁT, AMELY HAJLANDÓ AZ Ő ÉRDEKEIKET SZOLGÁLNI. EZ 

A POROSENKO-FÉLE TÁRSASÁG. AZ UKRÁN VEZETÉS SZÉLSŐSÉGESEN 
NACIONALISTA, JOBBOLDALI, SŐT FASISZTA. UKRAJNA KELETI 

TARTOMÁNYAI NEM FOGADTÁK EL AZ ERŐSZAKOS UKRÁNOSÍTÁST, 
LÉVÉN, HOGY TÖBBSÉGÜK OROSZ. EZÉRT FELLÁZADTAK A KÖZPONTI 

HATALOM ELLEN. A KELETI TARTOMÁNYOK NÉPFELKELŐINÉL 
AZONBAN MÁST IS LEHET LÁTNI. SZÁMUKRA A KÉRDÉS NEM CSUPÁN 

AZ, HOGY ÍGY VAGY ÚGY OROSZOK MARADHASSANAK. A KÉRDÉST 
EGYRE INKÁBB ÚGY VETIK FEL, HOGY UKRAJNA DOLGOZÓINAK 

NYOMORÁT, A NEMZETEK KÖZÖTTI GYILKOS HÁBORÚT CSAK EGY 
MÓDON LEHET MEGÁLLÍTANI, EGY IGAZSÁGOS, DOLGOZÓI-NÉPI 

TÁRSADALOM MEGTEREMTÉSÉVEL. VANNAK, AKIK A SZOVJETUNIÓ 
VISSZAÁLLÍTÁSÁT AKARJÁK. UKRAJNÁBAN TEHÁT SOKKAL TÖBBRŐL 

VAN SZÓ, MINT AMIRŐL A MAGYAR MÉDIA BESZÉL.”
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támaszkodik. Az EU-országok többsége viszont óvatos, tart a 
gazdasági következményektől. Az oroszok elleni háborúról nem 
is beszélve.

– Lesz háború Oroszországgal?
– A Szovjetunió széthullása után a NATO, az USA megállapodott 
Oroszországgal, hogy a NATO nem veszi fel tagjai közé 
az Oroszországgal közvetlenül határos országokat, és főleg 
nem helyez el ezekben az államokban NATO-csapatokat és 
fegyvereket. Az USA és a NATO most elég erősnek érzi magát, 
hogy ezt a megállapodást felrúgja. A NATO most katonákat 
és fegyvereket küld a térségbe. Ez még nem háború, de a húrt 
nagyon megfeszítették.

– Mit tesz a Munkáspárt?
– Magyarázzuk az embereknek, hogy ez a kapitalizmus és a 
NATO-tagság következménye. Magyarországnak nyilvánvalóan 
nem érdeke sem a háború, sem a feszültség. Mégis nyakig 
benne vagyunk. Itt van a pápai repülőbázis. Magyarország 
területén fegyvereket lehet raktározni. Ukrán katonákat fogad 
a Honvédkórház. Rohamosan folyik a magyar „békefenntartók” 
kiképzése. Ebben az ügyben nem lehet hallgatni. Mindenki 
hallgat, de mi nem fogunk hallgatni.

– Úgy tudjuk, hogy a Munkáspárt új székházba költözik. Mikor 
várható a költözés?
– Örömmel mondhatom, hogy a magyar állam képviselőivel 

aláírtuk a szerződést. Rövid időn belül sor kerül az ingatlanok 
átvételére. Ezt követően mintegy három hónapos építkezés 
következik, mivel az új székházunkat fel kell újítani. Várhatóan 
2015. januárjában költözhetünk. A Munkáspárt új központja 
Budapesten, a IV. kerületben lesz, a Munkácsy Mihály utca 
51/A-ban.

– A jövő év márciusára összehívták a párt 26. kongresszusát. 
Mi várható?
– A következő hónapokban végig kell gondolnunk azt, hogy mit 
akarunk a következő négy évben. A Munkáspártnak van ereje, 
az emberek becsülik a következetességünket. Az MSZP válsága 
is felénk fordít sok embert. Azt látjuk, hogy sokan csalódnak 
a Jobbikban is, és sok ember érti meg, hogy a Jobbik nem a 
dolgozó emberek pártja. A mi dolgunk az, hogy ebben az új 
helyzetben, ezekhez az új feladatokhoz találjunk vezetőket 
minden szinten. Az új helyzet, az új feladatok, az új székház 
sok újat fog hozni a párt életébe. Egy erősebb és befolyásosabb 
Munkáspártnak kell megszületnie.

– Találnak az új feladatokhoz új embereket?
– Ez a kérdések kérdése. Az önkormányzati választásokon 
nagyon sok olyan barátunk vállalta a jelöltséget, aki nem tagja a 
pártnak, de velünk van. Sok lelkes és tehetséges fi atal párttagunk 
mutatja most meg, hogy mire képes. Radnóti Miklós ezt írja a 
Hispánia, Hispánia című versében: „De jönnek új hadak, ha kell 
a semmiből.” A mi új hadaink is jönnek. 
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OKTÓBER

SOK SIKERT, FEJÉR MEGYEIEK!
Fejér megyében hét párt vagy szervezet állított megyei 
listát az önkormányzati választásokon. A Munkáspárt 
az elsők között jelentette be listáját, amelyet Veres Péter 
megyei elnök vezet. A Munkáspártnak van esélye, hogy 
ismét beleszólhasson a megye sorsának eldöntésébe.

A Corvinus Egyetem aulájából Marx szobrát eltávolították, 
az egyetemtörténeti kiállítás helyszínére szállították. 
„Gratulálunk” Rétvári Bence államtitkár úrnak, és nem 
kevésbé az ifjú kereszténydemokratáknak! A hülyeség, 
a szellemi korlátoltság, a provincializmus győzött. Az ad 
reményt, hogy Rétvári úrra pár év múlva a kutya sem fog 
emlékezni. Marxra annál inkább.

Az egyetem hétfő délután az MTI-t arról tájékoztatta, hogy a 
szobrot az egyetemtörténeti kiállítás helyszínére szállították. Az 
intézmény közlése szerint a hamarosan megnyíló tárlat helyén 
az előkészületi munkálatok még folynak, addig a helyszín 
nem látogatható. Közölték azt is, hogy a kiállítás megnyitását 
megelőzően tájékoztatni fogják a sajtó képviselőit a részletekről.

A szobor áthelyezését korábban Rétvári Bence, a KDNP 
alelnöke, valamint az Ifjúsági Kereszténydemokrata Szövetség 
(IKSZ) kezdeményezte. Álláspontjuk szerint elfogadhatatlan, 
hogy ma Magyarországon szobra lehet Karl Marxnak, annak 
az ideológusnak, aki „nyíltan antiszemita és rasszista nézeteket 
vallott”.

Magyarországon ismét teret nyert az emberi silányság. Azzal, 
hogy a Marx szobrot „eltakarították” a hallgatók szeme elől, 
Marx szellemiségét, fi lozófi ai és közgazdasági munkásságát 
nem tudják kidobni. A szobor eltüntetése egyszerre hordoz 
félelemkeltést, szellemi korlátoltságot és provincializmust.
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RÉTVÁRI, 
AVAGY 

A HÜLYESÉG 
GYŐZELME

MISKOLCON EGY 
BALOLDALI PÁRT 

INDUL: 
A MUNKÁSPÁRT

Miskolcon szükség van egy baloldali frakcióra, a 
Munkáspárton kívül pedig nem indul más baloldali 
párt ezen a választáson – jelentette ki Thürmer Gyula 
Miskolcon. Kovács István a párt polgármester-jelöltje, 
Fülöp Józsefné miskolci elnök a listavezető.  

Kemény munkával 20 jelöltet állítottak meg Miskolcon 
a Munkáspárt tagjai, élükön a városi elnökkel. Elnök 
asszonyt rengetegen ismerik a városban, és ő is ismeri a 
várost. Van remény arra, hogy a Munkáspárt visszakerüljön 
a városi önkormányzatba. Hajrá Miskolc!
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R 12. MUNKÁSPÁRT

ESÉLYT TEREMTETTEK A SZOLNOKIAK

Thürmer Gyula mutatta be a múlt szombaton Szolnokon 
a Munkáspárt jelöltjeit. A szolnoki városi lista vezetője 
Bencsik Mihály, a párt alelnöke, megyei elnök. A szolnoki 
polgármesterjelölt Turi Kristóf. A megyei listát Szurcsik 
István vezeti. A párt Tiszaburán is indított polgármester-
jelöltet Dull Norbert személyében. A Munkáspárt 
kompenzációs listát állított Törökszentmiklóson és 
Karcagon. A megyében a Munkáspártnak 79 jelöltje 
van. A Munkáspártnak reális esélye van arra, hogy jó 
eredményt érjen el a választásokon, és a dolgozó emberek 
érdekében beleszólhasson a megye életébe. A szolnokiak 
kemény munkával teremtették meg ezt az esélyt – mondta 
a Munkáspárt elnöke.

PAPRIKÁS KRUMPLI A KUBIKOS NAPON
Tizedik alkalommal emlékeztek az 
egykori kubikosokra Mezőtúron. 
A Munkáspárt helyi tagjai tartják 
életben e szép hagyományt. 
A  Munkáspárt kegyelettel emléke-
zik a kubikosokra, mondta Thürmer 
Gyula, és emlékeztet arra, hogy a 
szegénység, a munkanélküliség ma 
is a társadalom égető problémái 
közé tartoznak.

A rendezvényt Herceg Antal 
térségi elnök és Bíró Imre, a 
mezőtúri szervezet vezetője 
készítették elő nagy fi gyelemmel 
és hozzáértéssel. A  régi kubikos 
családok közül négyet-ötöt meg-
kerestek, és meghívták őket a 
rendezvényre. Jelezték, hogy 
emléklappal kívánnak megem-
lékezni dédapjukról, nagyapjukról, 
az egykori kubikosokról, akikre 
családjaik ma is büszkék. Az 
emléklapokat Herceg Zsolt, 
Mezőtúr polgármestere, Thürmer 
Gyula, a Munkáspárt elnöke és 
Bencsik Mihály megyei elnök adták 
át. A kulturális programot követően 
a vendégek megkóstolhatták az 
egykori kubikosok gyakori ételét, a 
paprikás krumplit.
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A KRÍM OROSZORSZÁG RÉSZE, 
HA TETSZIK OBAMÁNAK, HA NEM

Az Egyesült Államok nem ismeri el a krími választások eredményét – közölte hétfőn Marie Harf, az amerikai külügyminisztérium 
szóvivője. Sebaj! Ettől még a Krím Oroszország része marad. Nem utolsó sorban azért, mert a krímiek így akarták.

Az Egyesült Államok nem ismeri el a krími választások eredményét 
– közölte hétfőn Marie Harf, az amerikai külügyminisztérium 
szóvivője. A félszigeten, amely márciusban csatlakozott 
Oroszországhoz, vasárnap – az oroszországi helyhatósági 
választásokkal párhuzamosan – a helyi parlament és a szevasztopoli 
városi közgyűlés képviselőit választották meg. Harf rámutatott, hogy 
az Egyesült Államok továbbra is elítéli a Krím „megszállását” és 

„állítólagos annektálását”, ami szerinte sérti Ukrajna szuverenitását 
és területi épségét, és nem ismeri el a választások eredményét.

Az USA csak nem hagyja nyugvópontra jutni a Krím ügyét. 
Persze tudják, hogy ez merő „után” lövés, de teszik, mert a 
feszültséget ezzel tudják fenntartani. Ismét egy bizonyság, hogy 
USA és a NATO folyamatosan gondoskodik arról, hogy egy-
egy nagyobb térségben a feszültséget fenntartsa.

FASIZMUS? NEM!
Mentsd meg gyermekeimet a fasizmustól! 
– Alekszandr Ovecskin ezzel a mondattal 
felháborította Amerikát. Az orosz 
fi atalember a tengerentúlon keresi a 
kenyerét, jégkorongsztár. Dollármilliókat 
keres, de valamilyen furcsa okból 
megmaradt orosznak. Pedig érti a 
„trendet”: ma divatos módon interneten 
közölte, hogy mit gondol a világról.

Nem Vlagyimir Putyin kegyeit kereste, 
nem alkudott és nem is próbált „nyalni”. 
Ő csak annyit mondott, hogy nem akar 
háborút, elege van az Ukrajnában folyó 
rémálomból.

Nagyapja egyszer már megharcolta a 
fasizmus elleni háborút, ő nem ezt szánja 
gyermekeinek. Amerikának viszont ez 

sok volt, a tengerentúli „közvélemény” 
felháborodott, szerintük az orosz sportoló 
gonosz, megsérti elveiket, beletipor 
lelkeikbe… és igen, igazságot mond. 
Kimondja, hogy mi történik igazából 
Ukrajnában. S ez nagyon kellemetlen. 
Az Amerikai Egyesült Államok nem 
akar harcolni a barna métely ellen. Miért 
is tenné? Annak idején is ő szította, 
ő pénzelte egy bizonyos Adolf Hitler 
rezsimjét. A Ford nem csak autómárka, 
dollár milliárdokat jelent e név, mely 
Auschwitzig vezetett. Amit a modern 
közhiedelemmel ellentétben nem 
izomtúltengéses amerikai Rambo, hanem 
néhány egyszerű, szláv fi ú szabadított 
fel… Talán éppen Ovecskin nagyapja.
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Barack Obama amerikai elnök elvárja a kongresszustól, hogy 
megszavazza annak a „terrorelhárítási alapnak” a feltöltését, 
amelyből a partnerországok fegyveres szolgálatainak kiképzését 
és felszelését fi nanszírozná az Egyesült Államok – jelentette ki 
Josh Earnest, a Fehér Ház szóvivője.

Barack Obama tavasszal jelentette be, hogy 5 milliárd dolláros 
terrorelhárítási partnerségi alapot hoz létre, hogy abból más 
országok küzdelmét támogassa a radikális szélsőségesek ellen. 
Az elnök a tervek szerint szerdán ismerteti majd stratégiáját 
azzal kapcsolatban, hogy miként kívánja legyőzni az Irakban 
és Szíriában jelentős területeket ellenőrzése alá vonó, Iszlám 
Állam (IÁ) elnevezésű terrorszervezetet.

A The New York Times című amerikai lap hétfőn kormányzati 
forrásokra hivatkozva azt állította, hogy az amerikai védelmi 

 PÉNZT, PÉNZT, PÉNZT!
AMERIKA HÁBORÚKON HIZLALJA MAGÁT

TUDJA EZT A MAGYAR NÉP? 
AKARJA EZT A MAGYAR NÉP?

Lukács Viktor százados lett a NATO 
Nehéz Légiszállító Ezred egyetlen 
magyar repülőgép-vezetője – ujjong 
a HM honlapja. Elfelejtették közölni, 
hogy Magyarország is részese az Irak 
és Szíria elleni újabb háborúnak.

Eddig azt írhattuk: Lukács Viktor 
százados a Nehéz Légiszállító 
Ezred (HAW) egyetlen magyar 
repülőgép-vezetője. Most pedig úgy 
fogalmazhatunk: Lukács Viktor 
százados egyben az ezred egyetlen 
magyar gépparancsnoka is. Mint 
egy interjújából kiderül: a C–17 
Globemaster III típusú szállító 
repülőgépen már több mint 1500 órát 
repült százados idén nyártól elsősorban 
gépparancsnokként vesz részt az ezred 

minisztériumban kidolgozott, háromszakaszos akcióterv 
keretében akár három évig – vagyis az Obama elnöki mandátuma 
utáni időkig – is elhúzódhat az IÁ felszámolása. A három 
szakaszból az első az iraki légicsapásokkal már megkezdődött. A 
következő fázisban az iraki hadseregnek és a kurd harcosoknak 
nyújtott tanácsadással, kiképzéssel és fegyverszállítással 
fokozzák az erőfeszítéseket. A harmadik szakaszban a feladat az 
IÁ erőinek szíriai megtörése. Josh Earnest szerint a Fehér Háznak 
jelenleg nincs álláspontja Ted Cruz republikánus szenátornak – és 
a várakozások szerint 2016-os lehetséges elnökjelölt-aspiránsnak 
– azzal a javaslatával kapcsolatban, hogy fosszák meg amerikai 
állampolgárságuktól mindazokat, akik az IÁ oldalán harcolnak. 
A hivatalosan közölt adatok szerint több mint százan lehetnek 
ilyen személyek.

műveleti feladatainak végrehajtásában, 
illetve repülésbiztonsági tisztként 
is megkezdi munkáját. Szívesen 
gratulálnánk az eredményhez, ha nem 
látnánk, mi történik a háttérben.

Magyarország a területét adta a pápai 
NATO légibázis felépítéséhez. Ezzel 

akaratlanul is minden NATO-háború 
részeseivé válunk. Nem kell magyar 
katonát küldeni Irakba ahhoz, hogy 
a háború részesei legyünk. Elég a 
légibázis, na meg az, hogy magyar 
katona vezeti a gépet. Tudja ezt a 
magyar nép? Akarja ezt a magyar nép?



Meghalt Sztankay István Kossuth-díjas szín művész, 
a nemzet színésze. Az 1936-ban született művész 
mélyen hívő ember volt. Gyakorta mesélte: édesapja 
görög katolikus lelkész volt, ő maga is tevékenykedett 
segédkántorként, a papi hivatásra készült, de megfogta 
a színház világa, és végül úgy döntött, Thália papja 
lesz. Beszélt azokról is, akiket mélyen tisztelt, például 
a kommunista Major Tamásról. Egy 2012-es interjúban 
Gobbi Hilda alakját is felidézte: mint mondta, egyszer 
az egész napot együtt töltötték Dunakanyarban lévő 
villájában. „Gobbi Hilda utolérhetetlen egyéniség volt, 
minden tekintetben. A pályatársakra is oda fi gyelt, nyári 
házában sokan összejöttek, össze tartotta a szakmát” 
– mondta, hozzátéve, hogy a szobája falát díszítő 
bajonettet tőle kapta ajándékba.

Sztankay István konzervatív embernek tartotta 
magát. Értékekben hitt, s ebben a hitben benne volt 
a legendás Bors Máté is. Büszke volt erre a szerepre. 
Valahol ő maga volt Bors Máté. A Munkáspárt tíz 
éves születésnapján a József Attila Színházban nekünk 
énekelt. Nem szerep volt.

Sztankay István nagyszerű színész volt. Főhajtással 
búcsúzunk tőle.

Végezetül egy utolsó mondata: „Szeretem a 
színházat, és drukkolok a színházaknak, hogy ne 
zárjanak be. A színház egy tanfolyam. Szórakoztató 
dolog, amely az agyat táplálja, az ember szélesebb 
látókörű lesz általa. Ha a színházakat megszüntetik, 
akkor már mindent megszüntethetnek”.
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